
Pracovná skupina pre SPP, priame platby a rozvoj vidieka

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 9. september 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre SPP, priame platby a rozvoj vidieka

Predsedal: Predsedal Karl Bauer (AT).

Podrobný popis aktivity:

Aktualizované informácie o výsledku európskych volieb

Sekretariát informoval o zložení nového Európskeho parlamentu a o dopadoch eurovolieb na
odvetvie poľnohospodárov. Upozornil na značnú fragmentáciu, bude omnoho menej predvídateľný
vývoj a ustanovovanie koalícií. Na dosiahnutie väčšín bude potreba nájsť koalíciu minimálne 3
politických frakcií.

Za ďalší dôležitý vývoj označil nomináciu kandidátov na pozície eurokomisárov, preto vyzval členské
organizácie na zaslanie 2-3 otázok pre kandidátov, ktoré im budú pri verejnom výbere predložené.

Informácie a výmena názorov na prieskum poľnohospodárskeho barometra C-C

Sekretariát informoval o každoročnom zhromažďovaní údajov z prieskumu medzi poľnohospodármi
v rámci poľnohospodárskeho barometra v niekoľkých štátoch EÚ. Iniciatíva prebieha od roku 2018
v SE, IT, NL, HU, DE, FR, BE a predtým aj DK.

Sekretariát pripravil prezentáciu, ktorá je priložená k zápisu v českom jazyku.

V diskusii viacerí zástupcovia (IT, DE, DK) označili získané údaje za veľmi dôležité. Problémom sú
náklady na prieskum, ktoré nie sú všetky štáty ochotné hradiť.

Sekretariát na záver upozornil, že tieto aktivity musia pochádzať z národnej úrovne, ale požiadavka
na prispenie financovania z EÚ úrovne je relevantná.

Aktualizácia FSDN

Európska komisia zahájila počas letných mesiacov 2 verejné konzultácie: ohľadom finančného
príspevku EÚ na vykonávacie náklady (do 23. 8. 2024) a ohľadom zhromažďovania údajov
o udržateľnosti poľnohospodárskych podnikov (do 11. 9. 2024). Sekretariát C-C do prvej konzultácie
prispel a do druhej tiež navrhol príspevok, ku ktorému obdržal iba pripomienku od DK o vyvarovaní
sa žiadania údajov, ktoré sú už k dispozícii v rámci iných systémov EÚ.

Realizácia programov rozvoja vidieka 2014-2020

Sekretariát informoval o pravidelnom publikovaní správy Komisie o stavu financovania programu
rozvoja vidieka v jednotlivých štátoch na konci programového obdobia, údaje zatiaľ nie sú
k dispozícii. Sekretariát vyzval členské organizácie na zdieľanie informácií o stavoch čerpania
v jednotlivých štátoch . Informoval, že na júnovom zasadnutí Rady pre poľnohospodárstvo a rybolov



žiadala BG delegácia (za podpory CZ, GR, RO a SK) prejednať požiadavku na predĺženie termínu
a výnimku z pravidla N+3 na rok 2024. Komisár pre poľnohospodárstvo túto možnosť odmietol s tým,
že finančné nástroje poskytujú dostatočnú flexibilitu.

Strategický dialóg (SD) a budúcnosť poľnohospodárstva EÚ

Strategický dialóg o budúcnosti poľnohospodárstva je v záverečnej fáze, záverečná správa bola 
odovzdaná predsedníčke von der Leyenovej na začiatku septembra, sekretariát od okamihu jeho
zverejnenia začne s lobistickými a komunikačnými  akciami. Všeobecne hodnotí jeho výstupy za
vyvážené aj napriek tomu, že rokovania s niektorými neziskovými organizáciami boli veľmi
komplikované.

Podľa sekretariátu je podstatné, že nejde o legislatívny dokument, ale o súbor odporúčaní. Okrem
toho zaháji aj prípravu vlastného dokumentu – Vízia poľnohospodárskeho sektoru o budúcnosti, ktorý
poskytne Komisii ešte pred zverejnením jej Vízie.

Diskusia:

CZ zástupkyňa upozornila na prijatú pozíciu prezidentov agrárnych komôr krajín Visegrádskej
štvorky k výsledku SD, ktorá sa v niekoľkých bodoch líši od pozície C-C.

Sekretariát odporučil prediskutovať výstup SD na úrovni prezidentov národných poľnohospodárskych
organizácií počas prezídií 26. 9. 2024.

 

Plánovanie internej činnosti C-C v súvislosti s budúcou SPP

Dňa 11. 9. 2024 by malo byť oznámené zloženie novej Komisie a nasledovať verejné vypočúvanie 
a schvaľovací proces nových komisárov. Nová Komisia bude ustanovená cca od 1. 12. 2024.

Pravdepodobné zverejnenie avizovanej Vízie Komisie bude najskôr v apríli 2025 formou oznámenia,
potom bude nasledovať trojmesačná verejná konzultácia. Riadny legislatívny proces reformy SPP
bude prebiehať od začiatku roka 2026 v trvaní asi 9 mesiacov, výsledky trialógov je možné očakávať
najskôr na konci roka 2026, formálne rozhodnutie o budúcej SPP bude pravdepodobne v júni 2027.

Paralelne s revíziou SPP bude prebiehať proces prijatia budúceho VFR, ktorý je výlučne
v kompetencii Rady. Rozhodnutie musí dosiahnuť do júla 2027, aby mohol rámec platiť od 1. 1. 2028.

Ohľadom nadchádzajúcej revízie SPP bude sekretariát vychádzať z pozícií z minulého roka. Na to je
potrebné zistiť, aké opatrenia boli funkčné v rámci súčasnej SPP. Plánuje usporiadať jednania, ktoré
prebehnú od januára do marca 2025 s cieľom navrhnúť pozíciu C-C na začiatku apríla. Tabuľka
s kľúčovými termínmi je priložená k zápisu v českom jazyku.

 

Aktualizované informácie o zjednodušujúcich opatreniach:

revízia nariadenia SOT●

Sekretariát pripomenul balík zjednodušujúcich opatrení prezentovaných na jar  za účelom zníženia
administratívnej záťaže poľnohospodárov. Na niektoré opatrenia sa stále čaká, Komisia v júli
potvrdila zdržanie procesu. Sekretariát preto plánuje mimoriadne jednanie, na ktoré bude pozvaný



zástupca Komisie, aby poskytol detailnejšie informácie.

implementácia revidovaných strategických plánov SPP - dotazník●

 Sekretariát vyzval na prispenie do dotazníku ohľadom vykonávania výnimiek z pravidiel SPP.

Diskusia:

DK zástupkyňa uviedla, že o vykonávaní zjednodušovacieho balíka ešte nebolo rozhodnuté.

SE zástupkyňa informovala o zmene plánu SPP, ktorú predložila SE vláda minulý týždeň. Zmeny ešte
Komisia neschválila.

FR zástupca informoval o aktualizovanom pláne SPP, ktorý zaslali Komisii v polovici júla, tá sa zatiaľ
nevyjadrila.

BE zástupca referoval o zmene vlády, aktuálne nie je menovaný minister poľnohospodárstva.

 

Výmena názorov na návrh prehlásenia o VFR

Sekretariát v kontexte prípravy nadchádzajúceho rozpočtu EÚ od roku 2028 pripravuje návrh
prehlásenia do budúcich diskusií. V ňom hodlá upozorniť na globálne výzvy, vysoké produkčné
náklady, klimatické výzvy a súčasne poukázať na nutnosť zachovania ekonomickej udržateľnosti
poľnohospodárov, ktorí musia byť schopní zaistiť potravinovú bezpečnosť a zároveň investovať do
zeleného a digitálneho prechodu. Prezentácia s hlavnými princípmi požadovanými zo strany C-C je
priložená k zápisu v českom jazyku. O téme sa bude diskutovať aj počas prezídií v decembri.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

https://form.jotform.com/241373415882358

